
	
	
	
	
	
	
	
	
Referat	af	generalforsamling	torsdag	den	31.	marts	2016	i		Furesø	By	og	Land.	
	

Mødet	fandt	sted	i	Annexgården,	Skandrupsalle	7,	Hareskovby	kl.	19.30.		

Forud	for	generalforsamlingen	uddelte	borgmester	Ole	Bondo	Christensen	årets	diplomer	
og	indledte	mødet	med	et	indlæg	om	Furesø	kommunes	infrastruktur.	

Foreningens	formand	Bernt	bød	velkommen	til	alle	de	ca.	50	fremmødte	og	rettede	en	
særlig	velkomst	til	de	4	diplommodtagere	og	borgmesteren.	Han	nævntei	sin	
introduktion,	at	foreningen	var	en	af	de	første	medlemmer	af	Landsforeningen	af	
bygnings-	og	landskabskultur.	Bernt	opfordrede	alle	til	at	fremkomme	med	forslag	til	
kommende	diplommodtagere.	

Borgmesteren	anførte,	at	det	endnu	engang	var	en	glæde,	at	skulle	forestå	
foreningens	årlige	uddeling	af	diplomer,	hvorefter	han		gik	over	til	selve	uddelingen.	
Disse	var:	

1.	Kong	Volmersvej	13,	Farum	ved	Ulla	Hess	

2.	”Det	lange	hus”	Kålundsvej	2	B,	Farum	ved	Sabine	Kirchmeier	og	Hans	
Jensen	

3.	”Bakkehuset”	Gl.	Hareskovvej	357,	Hareskovby	ved	Louise	og	Mikkel	
Nygaard	Rønne	

4.	”Villa	Egedal”	Gl.	Hareskovvej	325,	Hareskovby	ved	Magnus	Due	
Nygaard	

Efter	gennemgangen	af	begrundelserne	for	hver	af	de	4	diplomtildelinger	blev	disse	
kommenteret	efter,	at	hver	modtager	havde	haft	lejlighed	til	at	fortælle	om	
renoveringsarbejdet,	som	havde	ført	frem	til	husenes	aktuellefremtræden.	

	Som	introduktion	til	borgmesterens	oplæg	om	betydningen	af	kommunens	
infrastruktur,	anførte	Bernt:	
	
”Vi	oplever	alle,	der	kommer	til	Furesø,	at	det	er	et	fantastisk	rum	gennem	skoven,	når	
man	kommer	ind	i	kommunen	fra	København.”	

Borgmesteren	replicerede	med	citatet:	

”Det	er	ikke	målet,	men	vejen	til	målet,	der	er	det	afgørende.”	

Han	anførte	endvidere,	at	ud	over	effektivitet	skal	afvikling,	sikkerhed	og	
tilgængelighed	tilgodeses.	

Det	skal	være	smukke	veje	belægning,	belysning	og	beplantning	–	som	jo	som	bekendt	



er	Bernts	3	B-er.	Borgmesteren	supplerede	disse	karakteristika	med	en	række	
henvisninger	til	den	gældende	kommuneplan	og	henviste	derudover	til	kommunens	
strategi	for	Byrum	og	Arkitektur	som	byrådet	vedtog	juni	2015.	Omdrejningspunktet	i	
strategien	er	begreberne	Identitet,	Kvalitet	og	Funktionalitet.	Disse	3	aspekter	skal	
overvejes	i	enhver	konkret	planproces.	

Ole	Bondo	Christensens	efterfølgende	gennemgang	af	en	række	gennemførte	og	
igangværende	projekter,	som	berører	kommunens	hovedstrøg,	gav	anledning	til	en	
livlig	diskussion.	

Bernt	takkede	borgmesteren	for	hans	medvirken	ved	diplomoverrækkelsen	og	hans	
oplæg.	

	

	

Efter	en	kort	pause	med	en	forfriskning,	bød	Bernt	velkommen	til	foreningens	
ordinære	generalforsamling.	

	
Ad	1.	Valg	af	dirigent	
Bernt	foreslog	John	Ehrbahn	som	dirigent	og	Poul	Lüneborg	som	referent,	hvilket	blev	
tiltrådt.	
John	Ehrbahn	konstaterede,	at	mødet	var	indvarslet	efter	reglerne	i	foreningens	
vedtægter.	
	
Siden	sidste	generalforsamling	har	foreningen	mistet	et	meget	aktivt	og	afholdt	
medlem,	idet	Hans	Båring	Hansen	den	1.	april	2015	afgik	ved	døden.	John	Erhbahn	bad	
mødedeltagerne	om	at	mindes	Hans	med	et	minuts	stilhed.	

	
Ad	2.	Bestyrelsens	beretning	
Bernt	supplerede	den	udsendte	beretning	med	følgende	kommentarer:	
Han	understregede	Arkitekturpolitikkens	betydning	for	arbejdet	og	noterede	den	
afsmittende	virkning	foreningens	pres	har	haft	på	kommunens	adfærd	på	dette	
område.	
Herefter	nævnte	Bernt	arbejdet	med	de	nye	lokalplaner	i	Hareskov	By	og	Kirke	Værløse.	
	
”Jeg	synes	at	opleve	at	foreningen	bliver	hørt”.	
Herudover	nævnte	Bernt	Kulturtorvet	og	Geertsens	skulptur,	der	nu	ville	blive	forsynet	
med	informationsskilt	med	skulpturens	navn	”Farums	puls”.	Denne	var	i	øvrigt,	oplyste	
han,	indkøbt	i	1996	af	den	nu	nedlagte	Farum	Kunstfond.	
Derefter	nævnte	han,	at	arbejdet	i	”Furesø	bevaring”,	i	det	forløbne	år,	har	stillet	krav	
om	en	betydelig	indsats.	
Bernt	afsluttede	fremlæggelsen	af	beretningen	med	at	rette	en	tak	til	forvaltning,	
politikere	og	de	øvrige	repræsentanter	for	foreningerne	for	lokalområderne.	
Poul	Lüneborg	opfordrede	alle	tilstedeværende	til	at	gøre	en	indsats	for	at	hverve	nye	
medlemmer.	Som	et	resultat	af	foreningens	virksomhed	pegede	han	på	kommunens	
beslutning	om	at	lade	udarbejde	en	overordnet	plan	for	renoveringen	af	Farum	
Hovedgade	inden	påbegyndelsen	af	løsningen	af	konkrete	udfordringer	på	denne.	Selv	
om	disse	bestræbelser	formentlig	har	forlænget	processen	med	et	år	eller	to,	så	er	der	
ingen	tvivl	om,	at	det	har	medvirket	til	et	mere	gennemtænkt	projekt	til	gavn	for	alle.	
Efter	en	række	spørgsmål	og	yderligere	kommentarer,	blev	beretningen	godkendt.	

	
Ad	3.	Forelæggelse	af	det	reviderede	regnskab	
Foreningens	kasserer	Birgit	Nielsen	havde	måttet	melde	afbud	til	mødet,	hvorfor	Søren	



Rasmussen	fra	bestyrelsen	havde	påtaget	sig	at	fremlægge	det	udsendte	regnskab,	som	
blev	godkendt.	

	
Ad	4.	Forelæggelse	af	budget	og	fastlæggelse	af	kontingent	2016	
Søren	Rasmussen	gennemgik	det	udsendte	budget,	som	blev	godkendt	uden	
kommentarer.		
Bestyrelsen	havde	indstillet	til,	at	kontingentsatserne	blev	fastholdt	uændret,	hvilket	
betyder,	at	disse	for	2016	er:		

Pensionister																			 225,00	kr.	
Enkelt	personer													 275,00	kr.	
Par																															 375,00	kr.	

Foreninger,	Institutioner	og	virksomheder:	375,00	kr.	

Ad	5.Indkomne	forslag	
Ingen.	

	
Ad	6.Valg	til	bestyrelsen	
På	valg	var:	Birgit	Nielsen,	Søren	Rasmussen	og		Ole	Hesselkilde.	De	var	alle	villige	til	at	
modtage	genvalg.	De	blev	alle	3	enstemmigt	valgt.	

Suppleanter:	På	valg	var	Marianne	Halberg	og		Lars	Peter	Nyborg	Hammel,	Marianne	
Halberg	var	villig	til	at	modtage	genvalg.	Derudover	blev	Pia	Telling	og	Einar	Hauberg	
foreslået.	De	blev	alle	3	valgt	i	den	anførte	rækkefølge.	

Valg	af	revisor	og	revisorsuppleant	

Som	revisor	blev	Sten	Brynitz	genvalgt	og	Gerda	Petersen	blev	valgt	som	
revisorsuppleant.	

Ad	7.	Eventuelt	

Bernt	afsluttede	mødet	med	at	rette	en	tak	til	mødets	dirigent	og	referent	

	

Referent	Poul	Lüneborg,	Farum	den	6.	april	2016.	


